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Protokół Nr XLVIII/2018 

z sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie 

z dnia 22 marca 2018 roku 

 

Ad.pkt.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Jacek Kołodziej otworzył XLVIII w bieżącej 

kadencji obrady sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 Radnych w obradach udział bierze  

14 Radnych, co zgodnie z ustawą czyni Radę zdolną do podejmowania prawomocnych 

uchwał. Powitał Radnych, Sekretarza, Radnych Rady Powiatu Koneckiego Wiesława 

Skowrona i Mariana Domagałę, Prezes ZNP Teresę Polak, sołtysów a także wszystkich 

przybyłych na obrady sesji. 

Lista obecności Radnych, sołtysów oraz zaproszonych na obrady gości zostaje załączona  

do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż w związku z tym, iż po wysłaniu 

materiałów na XLVIII sesję do Biura Rady Miejskiej wpłynął złożony należycie przez 

Komisję Rewizyjną projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza 

Stąporkowa w zakresie rozpatrywania wniosków dotyczących przydziału mieszkań z zasobów 

gminnych, który Radni szczegółowo omówili na wspólnym posiedzeniu komisji wnioskuje  

o wprowadzenie przedmiotowego projektu uchwały do pkt. 7 ppkt. p) porządku obrad XLVIII 

sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał wniosek o wprowadzenie do porządku obrad XLVIII 

sesji do pkt. 7 ppkt. p) projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Burmistrza Stąporkowa w zakresie rozpatrywania wniosków dotyczących przydziału 

mieszkań z zasobów gminnych. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za”, przy biorących udział  

w obradach 14 Radnych przyjęła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad XLVIII sesji 

powyższego projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał porządek obrad XLVIII sesji, który przedstawiał się 

następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XLVII sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

6. Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych  

przez Gminę Stąporków za rok 2017. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

a) zmiany uchwały Nr L/225/2006 Rady Miejskiej w  Stąporkowie z dnia 20 października 

2006 r. w sprawie uchwalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu gminy, 

b) wystąpienia z wnioskiem do Wojewody Świętokrzyskiego o przekazanie gminie 

nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa, 
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c) zmiany uchwały Nr XLIII/265/2017 Rady Miejskiej  w Stąporkowie z dnia 28 listopada 

2017 r. w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie na 2018 r. 

d) odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy, 

e) przejęcia przez Gminę Stąporków w użyczenie części nieruchomości gruntowej 

położonej w miejscowości Odrowąż, 

f) podziału gminy Stąporków na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów  

oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym, 

g) podziału gminy Stąporków na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic  

oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, 

h) przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Stąporków na lata 2017-2023, 

i) uchwalenia „Aneksu nr 1 do Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Stąporków”, 

j) ustanowienia zasad przyznawania i wysokości diet dla przewodniczących organu 

wykonawczego jednostki pomocniczej, 

k) zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2019 roku (dwa projekty), 

l) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2018-2026, 

m) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2018 r. 

n) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół  

i przedszkoli niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r.-Karta 

Nauczyciela, 

o) określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dla nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze  

w placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Stąporków. 

p) rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Stąporkowa w zakresie rozpatrywania 

wniosków dotyczących przydziału mieszkań z zasobów gminnych.  

8. Zapytania i interpelacje Radnych. 

9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje Radnych. 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Jacek Kołodziej zwrócił się do Radnych  

z pytaniem, czy mają uwagi bądź propozycje do przedstawionego porządku obrad.  

W związku z ich brakiem poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za”, przy biorących udział  

w obradach 14 Radnych przyjęła porządek obrad XLVIII sesji. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.3. Przyjęcie protokołu z XLVII sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Jacek Kołodziej poinformował, iż projekt 

protokołu z XLVII sesji został Radnym przesłany drogą elektroniczną oraz znajduje się  

w Biurze Rady Miejskiej. 

W głosowaniu jawnym  protokół XLVII sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie został przyjęty 

przez Radnych jednogłośnie 14 głosami „za”, przy biorących udział w obradach 14 Radnych. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Chrzan odczytał informację 

Przewodniczącego o działalności międzysesyjnej, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Ad.pkt.5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 
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Sekretarz Wojciech Ślefarski  odczytał informację Burmistrza o działalności międzysesyjnej, 

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Ad.pkt.6. Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych  

przez Gminę Stąporków za rok 2017. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż Radni są w posiadaniu przedmiotowego 

sprawozdania, które organ prowadzący był zobligowany przedłożyć Radzie Miejskiej. 

W związku z brakiem uwag i pytań do sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 

przez Gminę Stąporków za rok 2017 Przewodniczący Rady Miejskiej poddał  

je pod głosowanie. 

Rada Miejska w Stąporkowie w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za”  przyjęła 

sprawozdanie z  wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Stąporków za rok 2017.  

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż wszystkie projekty uchwał pozytywnie 

zaopiniowane co do zgodności z prawem zostały omówione na posiedzeniu wspólnym 

Komisji Rady Miejskiej i ponieważ Radni mają je przed sobą nie zachodzi potrzeba 

odczytywania. 

Ad.pkt.7. ppkt. a) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr L/225/2006 Rady 

Miejskiej w  Stąporkowie z dnia 20 października 2006 r. w sprawie uchwalenia zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. 

Radna Joanna Wojna poprosiła Sekretarza Gminy Wojciecha Ślefarskiego o wyjaśnienie, 

czy do przedmiotowego projektu uchwały nie powinien zostać dołączony protokół z wyboru  

do Komisji Mieszkaniowej trzech Radnych. 

Sekretarz  Wojciech Ślefarski wyjaśnił, że w procedowanej uchwale Radni podejmą decyzję 

o składzie Komisji Mieszkaniowej natomiast o jej składzie osobowym zadecydują później. 

Radny Edward Mazur poprosił, aby Przewodniczący Rady Miejskiej przed każdym 

głosowaniem informował obecnych na obradach sołtysów o tym, czego dotyczy procedowana 

uchwała. 

Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, iż przedmiotowy projekt uchwały dotyczy 

ustalenia składu Komisji Mieszkaniowej, która rozpatruje wnioski o wynajem lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. Poinformował, iż zmiana polega  

na wprowadzeniu na wniosek Najwyższej Izby Kontroli do składu komisji trzech Radnych.  

Sekretarz  Wojciech Ślefarski doprecyzował, iż do tej pory w skład komisji wchodzili: 

pracownik tut. Urzędu, Dyrektor MGOPS i Dyrektor ZGKiM. Poinformował,  

iż w przedmiotowej uchwale proponuje się następujący skład: trzech Radnych, Dyrektora 

ZGKiM i Dyrektora MGOPS.  

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę   

Nr XLVIII/304/2018 w sprawie zmiany uchwały Nr L/225/2006 Rady Miejskiej  

w  Stąporkowie z dnia 20 października 2006 r. w sprawie uchwalenia zasad 
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wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy, która stanowi 

integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.7. ppkt. b) Projekt uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Wojewody 

Świętokrzyskiego o przekazanie gminie nieruchomości stanowiących własność Skarbu 

Państwa. 

Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, iż powyższy projekt uchwały dotyczy  

ul. Spacerowej w Stąporkowie, która w jednej części leży na terenie miasta  

Stąporków a w drugiej części na terenie Lasów Państwowych w obrębie wsi Niekłań Mały. 

Powiedział, iż o część leżącą na terenie wsi Niekłań Mały występujemy z wnioskiem  

do Wojewody Świętokrzyskiego. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę   

Nr XLVIII/305/2018 w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Wojewody Świętokrzyskiego 

o przekazanie gminie nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa,  

która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.7. ppkt. c) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/265/2017 Rady 

Miejskiej  w Stąporkowie z dnia 28 listopada 2017 r. w sprawie ustalenia stawek dotacji 

przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  

w Stąporkowie na 2018 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, iż powyższy projekt uchwały dotyczy kosztów 

utrzymania lokali socjalnych znajdujących się w Hucisku. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę   

Nr XLVIII/306/2018 w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/265/2017 Rady Miejskiej   

w Stąporkowie z dnia 28 listopada 2017 r. w sprawie ustalenia stawek dotacji 

przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie 

na 2018 r., która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.7. ppkt. d) Projekt uchwały w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, iż powyższy projekt uchwały dotyczy wyrażenia 

zgody na zawarcie umowy dzierżawy dla obecnego dzierżawcy działek na terenie wsi: 

Komorów, Mokra, Duraczów i Hucisko. Poinformował, iż dzierżawca wnioskował  

o przedłużenie umowy na 10 lat i na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej Radni 

wypracowali stanowisko, by do wniosku się przychylić. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 
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„za”- 12 głosów 

„przeciw”- 1 głos 

„wstrzymało się” –1 głos 

podjęła uchwałę  Nr XLVIII/307/2018 w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.7. ppkt. e) Projekt uchwały w sprawie przejęcia przez Gminę Stąporków  

w użyczenie części nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Odrowąż. 

Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, iż powyższy projekt uchwały dotyczy części 

działki znajdującej się przy kościele w Odrowążu, którą Gmina Stąporków planuje 

zagospodarować.  

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

„za”- 9 głosów 

„przeciw”- 2 głosy 

„wstrzymało się” –3 głosy 

podjęła uchwałę  Nr XLVIII/308/2018 w sprawie przejęcia przez Gminę Stąporków  

w użyczenie części nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Odrowąż,  

która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.7. ppkt. f) Projekt uchwały w sprawie podziału gminy Stąporków na okręgi 

wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 

okręgu wyborczym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż w związku ze zmianą Ordynacji Wyborczej 

należy podjąć nowe uchwały. Powiedział, że ze względu na fakt, iż Gmina Stąporków liczy  

do 20 tys. mieszkańców dotychczasowy podział nie ulega zmianie i pozostają 

jednomandatowe okręgi wyborcze. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XLVIII/309/2018 w sprawie podziału gminy Stąporków na okręgi wyborcze, 

ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 

wyborczym, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.7. ppkt. g) Projekt uchwały w sprawie podziału gminy Stąporków na stałe 

obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, że podobnie jak przy poprzedniej uchwale  

w Gminie Stąporków nie zachodzą zmiany. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XLVIII/310/2018 w sprawie podziału gminy Stąporków na stałe obwody głosowania, 
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ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych,  

która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.7. ppkt. h) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu 

Rewitalizacji Gminy Stąporków na lata 2017-2023. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XLVIII/311/2018 w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy 

Stąporków na lata 2017-2023, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.7. ppkt. i) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Aneksu nr 1 do Planu 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Stąporków”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, że dzięki uchwaleniu Aneksu Nr 1 do Planu 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Stąporków” będzie możliwe pozyskanie 

dofinansowania na termomodernizację trzech budynków, tj. Ośrodka Zdrowia w Niekłaniu 

Wielkim, Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 1 w Stąporkowie oraz kompleksu budynków 

przy Publicznej Szkole Podstawowej Nr 2 w Stąporkowie, w którego skład wchodzą: budynek 

Publicznej Szkoły Podstawowej, budynek dawnego Gimnazjum włączonego do Publicznej 

Szkoły Podstawowej oraz budynek hali sportowej. Poinformował, iż termomodernizacja 

budynków wiąże się także z wymianą okien i pieców grzewczych. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XLVIII/312/2018 w sprawie uchwalenia „Aneksu nr 1 do Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Stąporków”, która stanowi integralną część niniejszego 

protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.7. ppkt. j) Projekt uchwały w sprawie ustanowienia zasad przyznawania  

i wysokości diet dla przewodniczących organu wykonawczego jednostki pomocniczej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy ustalenia 

zryczałtowanej diety w związku z pełnieniem funkcji sołtysa w kwocie 150 złotych 

miesięcznie. Poinformował, iż środki finansowe będą wypłacane sołtysom bez względu  

na obecność na sesji, ponadto Radni pełniący funkcje sołtysa także będą pobierać dietę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w imieniu Radnych poprosił sołtysów, aby uczestniczyli  

w obradach sesji i przekazywali spostrzeżenia i uwagi mieszkańców,  

które niewątpliwie ułatwią wzajemną współpracę. Poinformował, iż w przypadku, gdy Radni 

będą pracować bez pomocy sołtysów, wtedy rozważą możliwość procentowego potrącania 

diety ze względu na nieobecność na sesji. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XLVIII/313/2018 w sprawie ustanowienia zasad przyznawania i wysokości diet  
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dla przewodniczących organu wykonawczego jednostki pomocniczej, która stanowi 

integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.7. ppkt. k) Projekt uchwały w sprawie zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w 2019 roku (dwa projekty). 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że nieobecność pani Burmistrz na obradach 

sesji jest spowodowana chorobą.  

Głos zabrał Sekretarz Gminy Wojciech Ślefarski, który przypomniał, że na początku 

kadencji pani Burmistrz poprosiła sołtysów o opinię, w jaki sposób będą wykorzystywać 

środki finansowe z funduszu sołeckiego. W związku z ustaleniami Rada Miejska 

konsekwentnie podejmowała uchwałę o niewyodrębnianiu funduszu sołeckiego,  

a środki finansowe przeznaczone na ten cel kierowano na realizację poszczególnych zadań 

zgodnie ustalonym harmonogramem. Przedstawił, że ze względu na kończącą się niebawem 

kadencję należy konsekwentnie podtrzymać stanowisko wypracowane wcześniej  

i nie wyodrębniać funduszu sołeckiego a prawo wyboru i nowych ustaleń na nowy okres 

programowania pozostawić sołtysom i radnym kolejnej kadencji. Sekretarz zwrócił się  

do Radnych, aby byli konsekwentni i nie wyodrębniali funduszu sołeckiego na 2019 r. tylko 

pozwolili na realizację zaplanowanych  przedsięwzięć. Wyjaśnił, że w przypadku,  

gdy fundusz sołecki zostanie wyodrębniony zajdzie także konieczność wprowadzenia zmian 

w budżecie na 2018 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że na wspólnym posiedzeniu komisji Radni 

przedstawili dwa wnioski w sprawie powyższego projektu uchwały – wniosek  

za wyodrębnieniem funduszu sołeckiego oraz wniosek, by funduszu sołeckiego  

nie wyodrębniać. Powiedział, że w tej sytuacji jest zobowiązany poddać te wnioski  

pod głosowanie, aby na obradach sesji procedować właściwy projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał treść projektu uchwały w sprawie zgody  

na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2019 roku, którego § 1. mówi, iż „nie wyraża się 

zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie Gminy Stąporków na 2019 rok”,  

§ 2.Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Stąporkowa.§ 3. Uchwała wchodzi  

w życie z dniem podjęcia. 

Wywiązała się dyskusja, w której głos zabrali:  

Radny Edward Mazur wyraził wątpliwość, czy Rada ma głosować nad wnioskiem  

w sprawie wyodrębnienia lub niewyodrębnienia funduszu sołeckiego. Zapytał, czy nie jest 

wystarczającym, aby procedować tylko jeden projekt uchwały- ws. wyodrębnienia funduszu 

sołeckiego na 2019 r. i jeśli Rada się do niego ustosunkuje pozytywnie, to fundusz zostanie 

wyodrębniony, jeżeli natomiast nie wyrazi zgody to fundusz nie będzie wyodrębniony. Radny 

Edward Mazur powiedział, że głosowanie nad każdym z przedłożonych projektów uchwały, 

tj. w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego i w sprawie 

niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego jest błędem. Zaproponował 

zasięgniecie opinii prawnika w sprawie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, że taki sposób procedowania uchwały jest 

właściwy i zgodny z prawem. Powiedział, że należy przegłosować wnioski przedstawione  

na wspólnym posiedzeniu komisji a następnie prowadzić prace nad jednym projektem 

uchwały. 
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Sekretarz Gminy Wojciech Ślefarski wyjaśnił, że to Radni decydują, nad którym projektem 

uchwały będą pracować. Powiedział, że przygotowano dwa projekty uchwały i poprzez 

głosowanie należy zająć stanowisko, nad którym z nich Rada będzie pracować. 

Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, że stanowisko przedstawione przez Sekretarza 

obrazuje właściwy sposób procedowania uchwały. 

Radny Edward Mazur zaznaczył, że nie jest prawnikiem, lecz jeżeli przyjmujemy taką 

zasadę głosowania to każda uchwał powinna wpływać do Rady w dwóch wersjach. 

Powiedział, że jego zdaniem należy pracować nad jednym projektem uchwały i w sytuacji 

jeśli Radni wyrażą zgodę na wyodrębnienie funduszu sołeckiego to zostanie  

on wyodrębniony, jeżeli natomiast nie wyrażą zgody to fundusz sołecki wyodrębniony  

nie będzie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że ponieważ do Biura Rady Miejskiej 

wpłynęły dwa projekty uchwały to należy je procedować w taki sposób. Stanowisko Radnego 

Edwarda Mazura byłoby uzasadnione, tylko w sytuacji gdyby do Rady Miejskiej wpłynął 

jeden projekt uchwały.  

Sekretarz Gminy Wojciech Ślefarski wyjaśnił, że organ przygotował dwa projekty 

uchwały. Wyjaśnił jednak, że ze względu wcześniejsze ustalenia z sołtysami podjęte  

na początku kadencji powinien zostać przygotowany tylko jeden projekt uchwały-  

w sprawie niewyodrębnienia funduszu sołeckiego.  

Radna Joanna Wojna powiedziała, że jeżeli prosimy, aby sołtysi przychodzili na obrady 

sesji i współpracowali z Radnymi to należy zapytać sołtysów,  

co sądzą o propozycji wyodrębnienia funduszu sołeckiego na 2019 r. Zaproponowała,  

aby sołtysi wypowiedzieli się poprzez głosowanie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przytoczył wypowiedź Radnego Sławomira Pietrasa  

ze wspólnego posiedzenia komisji. Powiedział, że podejmując decyzję należy wziąć  

pod rozwagę, że niektóre sołectwa skorzystały już ze środków z funduszu sołeckiego, jednak 

niektóre sołectwa, np. Wólka Zychowa dopiero na bieżący rok mają zaplanowane inwestycje  

w ramach tych środków finansowych i jeśli fundusz sołecki zostanie wyodrębniony  

to niestety, ale stracą one szanse na te inwestycje, co nie jest konsekwentnym działaniem ani 

sprawiedliwym rozwiązaniem.  

Sołtys Lelitkowa Tadeusz Dobrowolski wyraził swe zdziwienie faktem, iż padły propozycje 

wyodrębnienia funduszu sołeckiego. Powiedział, że takie zachowanie uważa za daleką 

niekonsekwencję, bowiem na początku kadencji podjęto ustalenia, których należy się  

do chwili jej zakończenia trzymać. Podkreślił, że sprawiedliwym będzie, aby w kwestii 

funduszu sołeckiego wypowiadali się sołtysi oraz Radni, którzy  zostaną wybrani na kolejną 

kadencję.  

Sołtysi nie zgłaszali dalszych wniosków ani propozycji w sprawie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ponownie odczytał treść projektu uchwały w sprawie 

zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2019 roku, którego § 1 mówi, iż „nie wyraża 

się zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie Gminy Stąporków na 2019 rok”,  

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał wniosek w sprawie niewyodrębniania funduszu 

sołeckiego w budżecie Gminy Stąporków na 2019 rok. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 
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„za”- 12 głosów 

„przeciw”- 1 głos 

„wstrzymało się” –1 głos 

przyjęła wniosek w sprawie niewyodrębniania funduszu sołeckiego w budżecie Gminy 

Stąporków na 2019 rok. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Sekretarz Wojciech Ślefarski wyjaśnił, że Radni poprzez głosowanie zajęli stanowisko,  

nad którym projektem uchwały będą pracować. 

Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, że wobec powyższego nie ma podstaw  

do głosowania nad wnioskiem w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego na 2019 r. Odczytał treść projektu uchwały w sprawie zgody  

na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2019 roku, którego § 1 mówi, iż „nie wyraża się 

zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie Gminy Stąporków na 2019 rok”  

i poprosił o przegłosowanie.  

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

„za”- 12 głosów 

„przeciw”- 1 głos 

„wstrzymało się” –1 głos 

podjęła uchwałę  Nr XLVIII/314/2018 w sprawie w sprawie zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego w 2019 roku, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.7. ppkt. l) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stąporków na lata 2018-2026. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym:  

„za”- 11 głosów 

„przeciw”- 0 głosów 

„wstrzymało się” –3 głosy 

podjęła uchwałę Nr XLVIII/315/2018 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Stąporków na lata 2018-2026, która stanowi integralną część 

niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.7. ppkt. m) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków  

na 2018 r. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym:  

„za”- 11 głosów 

„przeciw”- 0 głosów 

„wstrzymało się” –3 głosy 

podjęła uchwałę Nr XLVIII/316/2018 w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków  

na 2018 r., która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
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Ad.pkt.7. ppkt. n) Projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół i przedszkoli niewymienionych w art. 42 ust. 3 

ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r.-Karta Nauczyciela. 

Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, iż w związku ze zmianą ustawy organy prowadzące 

zobowiązane są do określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin  

dla pedagogów,  psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców 

zawodowych. Powiedział, że w przypadku Gminy Stąporków wcześniejszy tygodniowy 

wymiar wynosił 26 godzin.  

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XLVIII/317/2018 w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycieli szkół i przedszkoli niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy  

z dnia 26 stycznia 1982 r.-Karta Nauczyciela, która stanowi integralną część niniejszego 

protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.7. ppkt. o) Projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru 

obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli, którym 

powierzono stanowiska kierownicze w placówkach oświatowych, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Stąporków. 

Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, iż w związku ze zmianą ustawy zobowiązuje się 

organ prowadzący szkołę do określenia  w drodze uchwały  zasad   udzielania i rozmiaru 

obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych  dyrektora i wicedyrektora placówek oświatowych. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XLVIII/318/2018 w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli, którym 

powierzono stanowiska kierownicze w placówkach oświatowych, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Stąporków, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.7. ppkt. p) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Burmistrza Stąporkowa w zakresie rozpatrywania wniosków dotyczących przydziału 

mieszkań z zasobów gminnych.  

Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, iż jeden z mieszkańców Gminy Stąporków złożył 

skargę na działalność Burmistrza, ponieważ nie otrzymał mieszkania socjalnego  

w Hucisku. Poinformował, iż przedmiotowa sprawa była badana przez Komisję Rewizyjną.  

Głos zabrał Radny Edward Mazur, który poinformował, że Skarżąca starała się o przydział 

mieszkania prawdopodobnie 20 lat temu, bowiem tak stanowią pisma w sprawie. Powiedział, 

że jego zdaniem w decyzji Komisji Rewizyjnej jest kilka nieścisłości. Wyjaśnił, że w maju 

ubiegłego roku na sesji wystąpił do Burmistrza Stąporkowa z wnioskiem o przygotowanie 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem mieszkania  

w Ośrodku Zdrowia w Krasnej, z przeznaczeniem dla Skarżącej, która znajdowała się  
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w trudnej sytuacji osobistej. Powiedział, że Skarżąca chciała wnieść podanie o najem lokalu 

mieszkalnego do Dyrektora SP ZOZ w Stąporkowie, jednak on odmówił jej przyjęcia 

podania. Wyjaśnił, że w tym roku mieszkanie to zostało wynajęte na okres 1 roku innej 

osobie, która jak wynika z uzasadnienia do przedłożonego podania miała się opiekować 

rodzicami i chciała być blisko nich. Wyjaśnił, że kolejną nieścisłością jest także to, iż 

Skarżąca została powiadomiona,  

iż to mieszkanie jest wolne a mimo tego nie skorzystała z tej propozycji. Powiedział,  

że w rozmowie ze Skarżącą uzyskał informację, iż obiecano jej mieszkanie w Ośrodku 

Zdrowia w  Niekłaniu, ale wymaga ono remontu. Powiedział, że Skarżąca poinformowała go, 

iż wyraziła chęć najmu tego mieszkania i wykonania remontu we własnym zakresie, jednakże 

nie otrzymała w tej sprawie żadnej informacji ani konkretnej decyzji. Radny Edward Mazur 

podkreślił, że niewątpliwie trudno będzie określić, po której stronie leży prawda, jednak 

Komisja Rewizyjna przed podjęciem decyzji powinna zasięgnąć opinii Komisji 

Mieszkaniowej a także spotkać się ze Skarżącą. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Sławomir Dąbrowski ustosunkował 

się do wypowiedzi Radnego Edwarda Mazura. Wyjaśnił, że Komisja Rewizyjna nie widziała 

rażących nieścisłości w sprawie skargi na działalność Burmistrza Stąporkowa w zakresie 

rozpatrywania wniosków dotyczących przydziału mieszkań z zasobów gminnych. Powiedział, 

że Skarżąca nie spełniła podstawowych kryteriów, jakie powinien spełnić wnioskodawca 

ubiegający się o przydział lokalu socjalnego. Wyjaśnił, iż na obecną chwilę Gmina Stąporków 

niestety nie dysponuje wolnymi lokalami mieszkalnymi innymi niż socjalne. Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej wyjaśnił, iż Skarżąca otrzymała propozycję zwrócenia się  

do Dyrektora SP ZOZ z podaniem o najem lokalu mieszkalnego w Ośrodku Zdrowia  

w Krasnej lub w Niekłaniu Wielkim, jednak tego nie uczyniła. Poinformował, iż pan Prezes 

Spółdzielni Mieszkaniowej w Stąporkowie, który jest Radnym proponował Skarżącej pomoc 

w znalezieniu mieszkania, jednak Skarżąca także z tej propozycji nie skorzystała. Kończąc 

swą wypowiedź Przewodniczący Komisji Rewizyjnej podkreślił, iż nie widzi nieścisłości  

w sprawie rozpatrzenia skargi. 

Radny Edward Mazur powiedział, że w uzasadnieniu napisano, iż w zasobach gminnych  

na chwilę obecną nie ma wolnych lokali mieszkalnych. Poinformował, że Zakład Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie w swoich zasobach posiada wolne mieszkanie, 

ponieważ ostatnio jeden z lokatorów otrzymał lokal socjalny w Hucisku a opuścił lokal 

komunalny, który obecnie jest niezamieszkały. Radny powiedział, że rozumie,  

iż Komisja Rewizyjna działa w oparciu o przedstawione dokumenty i dowody, ale jego 

zdaniem w dyskutowanej sprawie są jednak nieścisłości.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Sławomir Dąbrowski ustosunkował 

się do wypowiedzi Radnego Edwarda Mazura i wyjaśnił, że Komisja Rewizyjna zaprosiła  

na posiedzenie Naczelnika Wydziału Nieruchomości, Rolnictwa i Infrastruktury Technicznej 

tut. Urzędu, który poinformował, iż Gmina nie dysponuje wolnymi lokalami mieszkalnymi. 

Podkreślił, iż Komisja Rewizyjna podejmując decyzję opierała się o fakty przedstawione  

w sprawie.  

Radna Joanna Wojna podkreśliła, że wobec powyższego zasadne jest, aby Radni wchodzili  

w skład Komisji Mieszkaniowej, bo będą mieć pełen obraz sytuacji. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej podsumowując dyskusję powiedział, że z decyzją Komisji 

Rewizyjnej nie powinno się dyskutować, bowiem w jej skład wchodzą cztery osoby, które 

podejmują suwerenne decyzje. Powiedział, że jeśli Radni mają wątpliwości co do sprawy 

mogą złożyć wniosek i poprosić o dalsze wyjaśnienia w sprawie. 

Sekretarz Gminy Wojciech Ślefarski doprecyzowując wypowiedź Przewodniczącego Rady 

Miejskiej wyjaśnił, że w sytuacji, gdy Komisja Rewizyjna zbadała sprawę i przygotowała 

projekt uchwały to tej decyzji nie należy podważać. Podkreślił, iż  jest to organ kontrolny 

działający na specjalnych zasadach, którego kompetencji nie należy podważać. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Komisja Rewizyjna miała zadanie zbadać 

sprawę opierając się o dowody, które wpłynęły w formie pisemnej, natomiast Radny Edward 

Mazur podniósł kwestie, które wiążą się ze sprawą, ale nie przedstawiono ich na piśmie.  

Rada Miejska w głosowaniu jawnym:  

„za”- 12 głosów 

„przeciw”- 0 głosów 

„wstrzymało się” –2 głosy 

podjęła uchwałę Nr XLVIII/319/2018 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Burmistrza Stąporkowa w zakresie rozpatrywania wniosków dotyczących przydziału 

mieszkań z zasobów gminnych, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.8. Zapytania i interpelacje Radnych. 

Głos zabrali: 

Radny Kamil Zieliński w imieniu mieszkańców osiedla Plac Wolności w Stąporkowie 

poprosił o wykonanie parkingu. Prośbę swą umotywował tym, iż zwiększa się ilość 

samochodów, lecz niestety brakuje miejsc parkingowych i kierowcy parkują na terenach 

zielonych. Podkreślił, że na inwestycję została już przygotowana dokumentacja techniczna  

i apeluje o wprowadzenie zadania do budżetu w 2018 r. W dalszej części swej wypowiedzi 

poprosił o utwardzenie terenu na odcinku między garażami a blokiem nr 13  

na osiedlu Plac Wolności, który wygląda nieestetycznie na tle pięknego parku  

i wyremontowanych ulic. Radny Kamil Zieliński poprosił również o udzielenie informacji  

w kwestii wymiany oświetlenia w parku w Stąporkowie. Kończąc wypowiedź zawnioskował 

o wykonanie nawierzchni na ul. Piaskowej w Stąporkowie, która po okresie zimowym jest  

w fatalnym stanie technicznym. Wyjaśnił, iż kilkakrotnie prosił o wykonanie tej drogi, jednak 

z tut. Urzędu otrzymał informację, iż zadanie zostanie zrealizowane po uprzednim wykonaniu 

kanalizacji. W związku z tym poprosił o udzielenie informacji, w jakim terminie zostanie 

wykonana kanalizacja na ul. Piaskowej w Stąporkowie i czy została już wykonana 

dokumentacja techniczna na zadanie. 

Radny Edward Mazur po raz kolejny w imieniu mieszkańców ul. 1 Maja  

w Stąporkowie poprosił o wykonanie odwodnienia. Zwrócił się z prośbą, aby odpowiedź w tej 

sprawie została udzielona na piśmie. W dalszej części swej wypowiedzi Radny Edward 

Mazur przypomniał, iż na poprzedniej sesji w imieniu mieszkańca zwrócił się z prośbą  

o wyjaśnienie kwestii przekazania 90 tys. zł dla OSP w Niekłaniu. Powiedział,  

że nie otrzymał w tej sprawie jasnej odpowiedzi i dlatego też prosi o jej udzielenie w sposób 

konkretny, zgodnie z pytaniem, które zostało zapisane w protokole. Kolejna kwestią, którą 

poruszył Radny Edward Mazur był czterostronicowy dodatek pn.„Moja Gazeta Domowa”. 
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Powiedział, że zarówno w gazecie emitowanej w grudniu 2017 r. a także w lutym 2018 r. 

umieszczono teksty o tej samej treści, zmienione zostały tylko fotografie. Radny Edward 

Mazur powiedział, że jego zdaniem w emitowanych artykułach jest wiele nieścisłości. 

Poprosił o udzielenie informacji, jaki był koszt emisji dodatku pn.„Moja Gazeta Domowa”. 

Radna Joanna Wojna w związku z informacją zawartą w dodatku pn.„Moja Gazeta 

Domowa” o preferencyjnych stawkach podatku dla przedsiębiorców inwestujących w gminie 

Stąporków zapytała, ilu przedsiębiorców skorzystało z takiej stawki podatku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej poprosił, aby tut. Urząd zwrócił się  

do Zarządu Powiatu Koneckiego z pytaniem, kiedy zostanie wykonana przebudowa drogi  

na ul. Szkolnej w Niekłaniu Wielkim. Powiedział, że zgodnie z zapewnieniami Starosty  

i Radnych Powiatowych środki pozostałe po przetargu na wykonanie ul. Kieleckiej  

w Odrowążu miały zostać przekazane na wykonanie projektu na ul. Szkolną w Niekłaniu 

Wielkim. Niestety tak się nie stało. W związku z tym zapewnił, że przy ulewnych deszczach 

mieszkańcy tego terenu doprowadzą do zamknięcia drogi dla ruchu kołowego oraz pieszego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił, aby tut. Urząd zwrócił się do Starostwa 

Powiatowego z prośbą o przesłanie harmonogramu remontu dróg powiatowych na terenie 

gminy Stąporków. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę w obradach sesji. 

Obrady sesji wznowiono od pkt.9. 

Ad. pkt. 9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje Radnych. 

Sekretarz Wojciech Ślefarski wyjaśnił, że odpowiedzi na zapytania i interpelacje Radnych 

zostaną przekazane na piśmie. 

Ad. pkt. 10. Sprawy różne. 

Głos zabrali: 

Radny Rady Powiatu Koneckiego Marian Domagała poinformował, iż na sesji Rady 

Powiatu w dniu 28 lutego br. zgłosił interpelację w sprawie wysokości środków finansowych 

przeznaczonych na inwestycje drogowe w Gminie Stąporków na 2018 rok. Odczytał treść 

interpelacji, cyt. „W propozycjach do budżetu na 2018 rok nie mamy tegorocznych inwestycji 

drogowych a jesteśmy na progu wiosny i miesiąca marca. W związku z tą sytuacją,  

czy w najbliższym czasie będą takowe planowane i w jakiej propozycji kwotowej  

dla poszczególnych gmin.” Poinformował, iż pytając o Gminę Stąporków otrzymał 

odpowiedź, iż Zarząd Powiatu nie jest w stanie udzielić ostatecznej odpowiedzi, jaką kwotę 

przeznaczy na przebudowę dróg powiatowych na terenie każdej z gmin. Poinformował,  

iż jego zdaniem powinny zostać wykonane drogi, które wskazał na sesji Rady Miejskiej  

w Stąporkowie w grudniu 2017 r. Odczytał propozycje dróg: kolejny etap przebudowy drogi 

Stąporków- Wąglów-Szydłowiec, którą wykonano na odcinku 600m, ulica Szkolna  

w Niekłaniu, której stan techniczny jest krytyczny, budowa chodnika przy drodze Stąporków- 

Czarniecka Góra oraz przebudowa ul. 1 Maja w Stąporkowie,  droga w Świerczowie  

wraz z budową chodnika, droga w Nadziejowie- tzw. kocie łby, fragment drogi o strukturze 

kamienistej, droga w Lelitkowie od skrzyżowania, droga w Furmanowie, droga w Wólce 

Zychowej, droga w Bokowie, droga w Adamku, droga w Komorowie, droga Pardołów-

Włochów- Gosań, droga Kozia Wola- Smarków- Piasek, droga Czarna-Janów, Krasna  

w kierunku Mniowa, droga Czarniecka Góra- Modrzewina, droga Odrowąż- Wólka 

Plebańska- Niekłań, droga Stąporków- Smarków- Stara Góra, droga Odrowąż w kierunku 
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Odrowążka. Odczytał odpowiedź Starosty Koneckiego na kolejną interpelację, cyt. ”W 

odpowiedzi na pana interpelacje złożone w dniu 11.12.2017 r. w sprawie zaplanowania 

inwestycji  

i zabezpieczenia w budżecie Powiatu Koneckiego na 2018 r. środków na realizację 

przebudowy dróg powiatowych i budowy chodników na terenie Gminy Stąporków informuję, 

iż inwestycje wymienione w pana interpelacji będą brane pod uwagę jako propozycje  

do planu robót drogowo-mostowych na 2018 r.” 

Radna Joanna Wojna zwróciła się z pytaniem do Radnego Rady Powiatu Wiesława 

Skowrona. Zapytała  czy w związku z tym, iż wszystkie środki finansowe z budżetu powiatu 

zostały przekazane na zabezpieczenie podwyżek dla lekarzy z koneckiego szpitala,  

w bieżącym roku będą wykonywane jakiekolwiek inwestycje.  

Radny Rady Powiatu Koneckiego Wiesław Skowron odpowiedział, że na ostatniej sesji 

Rady Powiatu dyskutowano nad sprawą podwyżek dla lekarzy koneckiego szpitala. Wyjaśnił, 

iż niewątpliwie ta kwestia zdecydowanie pogarsza sytuację powiatu, bowiem podaje się,  

że same podwyżki dla lekarzy w kwocie 9 tys. zł od 1 lutego br. stanowić będą poważne 

obciążenie dla szpitala i w przypadku, gdy szpital nie będzie w stanie wywiązać się  

z przyznanych lekarzom środków finansowych, to Powiat będzie zmuszony te braki 

zrekompensować. Poinformował, że podwyżki dla lekarzy koneckiego szpitala wyniosą 

łącznie kwotę ok. 5 mln zł. Powiedział, że w tej informacji jego zdaniem w sposób celowy nie 

podaje się ważnej kwestii, że w związku ze strajkiem lekarzy rezydentów podpisano 

porozumienie dotyczące również lekarzy specjalistów, których w koneckim szpitalu jest 

powyżej 90 osób. Wyjaśnił, że w porozumieniu zarówno dla lekarzy rezydentów jak  

i specjalistów zapewniono, że od 1 lica br. Ministerstwo Zdrowia będzie dopłacać do każdego 

angażu lekarza specjalisty do kwoty 6 tys. złotych wraz z pochodnymi. Poinformował,  

iż Ministerstwo Zdrowia postawiło warunki, że do końca marca każdy dyrektor szpitala 

powinien wysłać do Ministerstwa wypełnioną ankietę wraz z kopiami angażu i umowy  

o pracę każdego lekarza specjalisty. Na podstawie przedłożonych przez dyrektora kopii 

dokumentów Ministerstwo będzie dopłacać do kwoty 6700 zł. Powiedział, że w szpitalu 

koneckim lekarze otrzymali podwyżki do 9 tys. zł pensji zasadniczej od 1 lutego br.  

i w związku z tym najprawdopodobniej szpital konecki nie otrzyma dofinansowania  

z Ministerstwa Zdrowia. Poinformował, że w tej sytuacji prawdopodobne jest, że w lipcu br. 

Powiat utraci kwotę ok. 7 mln zł. Poinformował, że inne szpitale na terenie Polski 

podwyższyły lekarzom pensje inną metodą, nie poprzez podniesienie pensji zasadniczej,  

lecz tak jak np. w Ostrowcu Świętokrzyskim, gdzie dyrektor podwyższył lekarzom dodatki 

funkcyjne oraz za pełnione dyżury od początku marca do końca czerwca br. nie zmieniając 

przy tym płacy zasadniczej. W związku z tym w sierpniu br. ten szpital otrzyma środki 

finansowe z Ministerstwa Zdrowia. Poinformował, że w Końskich popełniono błąd.  Radny 

Rady Powiatu Koneckiego Wiesław Skowron powiedział, iż w jego osobistym odczuciu winę 

za taki stan rzeczy ponosi Starosta Konecki, który na posiedzeniu Rady Społecznej 

przekraczając swoje uprawnienia wyraził zgodę, aby dyrektor szpitala podwyższył lekarzom 

pensje. Poinformował, iż na Radzie Społecznej na stan 4 członków Zarządu było obecnych  

3 członków, którzy głosowali za podwyżkami. Powiedział, że Starosta nie powinien wyrazić 

zgody na podwyżki płac lekarzy. W dalszej części swej wypowiedzi poinformował,  

iż 5 lat temu został wybudowany przy szpitalu w Końskich nowy oddział- Zakład Opiekuńczo 
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Leczniczy dla 40 pacjentów o bardzo złym stanie zdrowia a jednocześnie niskich dochodach, 

gdzie za część emerytury lub renty mają zapewnioną fachową opiekę. Powiedział, iż 4 lata 

temu Dyrektor szpitala przedstawił radnym stanowisko, że ZOL jest bardzo potrzebny i radni 

na ten pomysł przystali. Przedstawił, iż dyrektor dostał wtedy upoważnienie do zaciągnięcia 

kredytu w wysokości 5 mln. Radny Powiatowy Wiesław Skowron powiedział, że na ostatniej 

sesji Rady Powiatu Radny pan Haraziński z PSL-u wystąpił z wnioskiem, by ZOL  

w Końskich przekazać Caritasowi. Poinformował, że już dwa dni po sesji dyrektor szpitala 

pojechał do Caritasu do Radomia i  przywiózł delegację, która wizytowała oddział. Radny 

Wiesław Skowron powiedział, że na tym oddziale umieszczani są pacjenci, którzy mają 

niewielkie emerytury lub renty i w przypadku, gdy oddział przejmie Caritas to los tych osób 

będzie niepewny, bo najprawdopodobniej nie będzie ich stać, aby na tym oddziale przebywać. 

Podsumowując wypowiedź podkreślił, że działania powiatu idą w bardzo złym kierunku  

o czym świadczy sytuacja z podwyżkami dla lekarzy a także pomysł na oddanie ZOL-u  

dla Caritasu. Stwierdził, że mimo trudnej sytuacji finansowej Starosta jest skłonny 

zaryzykować wziąć kredyt i wprowadzić drogi do budżetu jeszcze w bieżącym roku. 

Powiedział, że spłatą tego kredytu zapewne będzie martwić się po wyborach już następny 

Starosta. 

Ad.pkt.11. Zamknięcie obrad sesji. 

Z uwagi na wyczerpanie porządku Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej zamknął 

obrady XLVIII sesji dziękując wszystkim za udział w sesji. W związku z tym,  

iż sesja była ostatnią przed zbliżającymi się Świętami Wielkanocnymi Przewodniczący Rady 

Miejskiej w imieniu własnym i wszystkich Radnych złożył najserdeczniejsze życzenia.  

 

Protokołowała:                                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej 

Karolina Rokita                                                                                 Jacek Kołodziej 

 


